
Zápis ze zasedání 
Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové 

dne 14. října 2009 
 
 

Přítomni:   
prof. I. Čáp, doc. V. Čížková, prof. R. Dubovská, doc. M. Faberová, Mgr. P. Grulich, doc. P. 
Heřman, doc. V. Hrubý, doc. J. Hynek, doc. M. Chrobák, doc. O. Chytil, doc. V. Janeček, 
doc. I. Jedličková, doc. V. Jehlička, prof. B. Kraus, prof. F. Kuřina, prof. J. Lindovský, dr. M. 
Maněnová, prof. B. Mánek, doc. I. Mikšík, prof. P. Ondrejkovič, prof. R. Ponec, prof. Z. 
Půlpán, doc. Z. Radvanovský, doc. J. Semrád, Mons. J. Socha, doc. J. Šteigl, doc. F. Štícha, 
dr. V. Tauchmanová, doc. B. Titzl, doc. J. Tůma, prof. I. Volf, dr. M. Vondráček, doc. D. 
Zahoranský 
 
Hosté: 
JUDr. M. Mitlöhner, doc. J. Vítek, dr. T. Vojtko 
 
Omluveni:  
prof. M. Frumar, doc. H. Grecmanová, prof. Z. Helus, prof. A. Hogenová, prof. F. Hrdlička, 
doc. K. Janiš, prof. Z. Kučera, doc. M. Píšová, prof. O. Richterek, prof. P. Šeba, doc. L. 
Vaňková 
 
 
Program: 

1. Úvodní zpráva děkana (restrukturalizace fakulty, výstavba nové budovy) 
2. Složení komisí pro SZZ 
3. Perspektiva rozvoje studijních programů a oborů na fakultě 
4. Různé 

 
 
V úvodu jednání přivítal děkan PdF doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., přítomné členy vědecké 
rady PdF.  
Členové vědecké rady byli požádáni, v souladu s plněním zákona 451/1991 Sb. o předložení 
Osvědčení podle § 9, odst. 1 citovaného zákona (Lustrační osvědčení). Toto se netýká členů 
VR UHK. 
 
 
Ad 1.  
Úvodní zpráva děkana (restrukturalizace fakulty, výstavba nové budovy) 
Restrukturalizace Pedagogické fakulty UHK - největší v počtu studentů. Komise jmenované 
děkanem PdF zpracovaly návrh na vznik dalších dvou fakult – Fakulta technicko – 
přírodovědná, Fakulta sociální práce a stávající pedagogická fakulta. Návrhy byly předloženy 
akreditační komisi. Jednání akreditační komise v září t. r. se zúčastnili rektor UHK, děkan a 
proděkan pro studium PdF UHK. Ve stanovisku AK bylo doporučeno směřovat fakultu do 
přírodovědného směru z důvodů nedostatečného zabezpečení technických oborů. U fakulty 
sociální práce zazněla kritika úzkého zaměření, existence jednoho studijního programu, klad 



vyhodnocen ve vysokém počtu studentů, zápor naopak v nízkém počtu pedagogů. Výhled: na 
jaře 2010 bude předkládat fakulta nově zpracované návrhy se zapracovanými připomínkami. 
Výstavba další budovy Na Soutoku – finanční prostředky nepokryjí výstavbu 4 podlaží, proto 
se v současnosti řeší výstavba 2 podlaží. 
Na závěr poděkoval děkan fakulty panu rektorovi za veškerá uskutečněná jednání. 
 
 
Ad 2. 
Složení komisí pro SZZ 
Členové vědecké rady obdrželi s pozvánkou na zasedání VR návrhy na složení komisí pro SZZ. 
Po drobných úpravách proběhlo hlasování. 
Hlasování o souhlasu složení komisí SZZ na akademický rok 2009/2010. 
30 hlasů PRO, 0 hlasů proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 
 
Ad 3. 
Perspektiva rozvoje studijních programů a oborů na fakultě 
Návrhy na nové doktorské studijní programy: 
Doktorský studijní program Biologie se studijním oborem Aplikovaná biologie a ekologie. 
Na jednání se dostavil prof. Půlpán. 

Vedoucí Katedry biologie, doc. RNDr. J. Vítek, zmínil potřebu tohoto oboru, ze strany 
odborné veřejnosti je o tento obor zájem a obdobné studium v regionu neexistuje. 
Hlasování o souhlasu předložit žádost o akreditaci doktorského studijního programu 
Biologie: 
31 hlasů PRO, 0 hlasů proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 
Doktorský studijní program Sociální politika a sociální práce se studijním oborem Sociální 
práce. 
Na jednání se dostavil prof Čáp. 

V diskusi zazněly dotazy a připomínky k absenci metodiky vědecké práce, u profilu 
absolventa chybí sociologie a psychologie, absence předmětu dějiny sociální pedagogiky. 
Doporučeno přestrukturalizovat celý materiál. 
Hlasování o souhlasu předložit žádost o akreditaci doktorského studijního programu Sociální 
politika a sociální práce po zapracování připomínek, které zazněly v diskusi. 
31 hlasů PRO, 0 hlasů proti, 1 se zdržel hlasování. 
 
Rozšíření akreditace doktorského studijního programu Specializace v pedagogice o studijní 
obor Teorie vzdělávání v chemii. 
Žádost předkládají, na základě smlouvy o společné formě doktorského studia, 
Přírodovědecká fakulta OU, Fakulta pedagogická ZČU a Pedagogická fakulta UHK. 
Návrh byl kladně přijat členy VR, vyjádřena podpora. Doporučeno, stejně jako u předchozích 
oborů, prodloužit délku studia na 4 roky. 
Hlasování o souhlasu předložit žádost na rozšíření akreditace: 
31 hlasů PRO, 0 hlasů proti, 1 se zdržel hlasování. 
 
 
 
 



Ad 4. 
Různé 
Doc. Jehlička informoval členy VR o žádosti doc. Svatoše na uvolnění z členství ve vědecké 
radě. 
Hodnoticí zprávy doktorských studijních oborů Informační a komunikační technologie ve 
vzdělávání a Teorie vzdělávání ve fyzice byly odeslány akreditační komisi. 
Členové VR obdrželi publikaci Kapitoly k dějinám Univerzity Hradec Králové vydanou k 50. 
výročí vysokoškolského vzdělávání učitelů v Hradci Králové. 
 
 
Příští zasedání Vědecké rady PdF UHK se bude konat ve středu 31. 3. 2010. 
 
 
Zapsala: H. Raabová 
 
 
 

 
 Doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. 
 předseda VR PdF UHK 


